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Monitoring en opvolging poliovaccinaties  -  Automatisering

Tijdens de bespreking van de beleids- en begrotingstoelichting (BBT) 2023 vroeg ik aan de 
minister een stand van zaken omtrent het digitaliseren van de verplichte poliovaccinaties. 
De vaccinatie van polio valt immers onder de federale bevoegdheid. Volgens die regeling 
moeten de ouders zelf (persoonlijk) het polioattest aan de gemeente voorleggen. Ook het 
toezicht/handhaving van deze regeling, inclusief de registratie van het nakomen van de 
vaccinatieplicht, is federaal geregeld. De BBT 2023 zegt echter het volgende:

“We vereenvoudigen de processen inzake vaccineren, onder meer door het scannen van 
de vaccins op de consultatiebureaus. In overleg met de federale overheid onderzoeken we 
de mogelijkheid om de monitoring en opvolging van de verplichte poliovaccinatie te 
automatiseren.”

De wettelijke verplichting tot persoonlijke afgifte van het polioattest bij de gemeente is 
een administratieve belasting. Zo moeten de artsen of de verpleegkundigen het attest 
afleveren aan de ouders, die het op hun beurt binnen de gestelde tijd aan het gemeentehuis 
moeten bezorgen. 

Ouders verliezen echter frequent hun bewijs, waardoor ze het opnieuw opvragen bij 
hun vaccinator die het dan nogmaals moet printen, handtekenen en aan de ouders 
bezorgen. De gemeentelijke administratie moet de binnengebrachte attesten verwerken 
en opslaan, en controleren of alle onder het KB ressorterende kinderen die gedomicilieerd 
zijn op hun grondgebied ingeënt zijn. Ze moeten nagaan wie er niet op tijd in orde is, met 
de ouders contact nemen om het attest alsnog op te vragen en ten slotte moet de 
burgemeester eventueel strafmaatregelen toepassen. 

De Vlaamse overheid wil gaan voor een digitalisering van de polioattestering. In een 
dienstverlening naar de burger zouden de gemeenten de poliovaccinatiestatus van 
kinderen woonachtig in hun gemeente (en enkel en alleen deze gegevens) zelf kunnen 
consulteren in de Vlaamse vaccinatiedatabank (Vaccinnet).

1. Hoever staan de gesprekken tussen de twee bevoegde overheden die de digitalisering 
van de polioattestering mogelijk kunnen maken? Welke stappen heeft de minister of 
haar administratie gezet om verduidelijking te krijgen in de mogelijkheid tot 
automatisatie van dit proces?

2. Is de Vlaamse overheid klaar om de automatisering mee vorm te geven? Welke rol zal 
de Vlaamse overheid erin spelen? Welke stappen zijn daarvoor al gezet en moeten nog 
worden gezet?
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1. Ik pleit net zoals mijn voorgangers voor administratieve vereenvoudiging voor 
iedereen, zowel voor de ouders of voogd, voor de vaccinatoren als voor de 
gemeentelijke ambtenaren. Daarom werd vanuit Vlaanderen al enkele jaren geleden 
bij de federale overheid gepleit om de rechtstreekse aanleveringen van de nodige 
gegevens vanuit Vaccinnet juridisch mogelijk te maken. Daarvoor is een wijziging 
nodig van het koninklijk besluit van 26 oktober 1966 waarbij de inenting tegen 
poliomyelitis verplicht wordt gesteld. 

In het voorjaar van 2023 waren er nog gesprekken tussen de administraties van de 
federale overheid, de Vlaamse Vereniging voor Steden en Gemeenten (VVSG) en de 
Vlaamse administratie van Zorg en Gezondheid hierover. Bij de federale overheid was 
er wel goodwill om er werk van te maken. Een eerste voorstel werd opgemaakt waar 
feedback op gegeven werd vanuit Vlaanderen. Ikzelf en het departement Zorg hebben 
geen recente informatie meer gekregen over de stand van zaken. Dit wordt opnieuw 
opgenomen met de federale overheid.

2. Ik denk niet dat het moet gaan om een digitale attestering op zich. In Vlaanderen 
worden zo goed als alle vaccinaties van baby’s in Vaccinnet ingevoerd. Ik pleit er dan 
ook voor het via die weg mogelijk te maken.

Het aanleveren van enkel de poliovaccinatiegegevens aan de federale overheid, al dan 
niet via de gemeentes, is eigenlijk al mogelijk, maar kan niet geïmplementeerd worden 
zolang de regelgeving niet aangepast is om dit toe te laten. In Vaccinnet kunnen al 
jaren poliovaccinatie-attesten aangemaakt worden. Ook is jaren geleden al extra 
programmatie uitgevoerd om deze gegevens aan de gemeenten of de federale 
overheid digitaal te kunnen aanleveren. Pas wanneer de federale overheid duidelijke 
keuzes maakt en hieromtrent de regelgeving aanpast, kunnen de nodige regelgevende 
stappen op Vlaams niveau worden gezet. Vanuit Vlaanderen zal ik wel duidelijk 
aangeven dat de ontsluiting via Vaccinnet de te verkiezen optie lijkt. 


